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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 1/2022  

konaného dne 20. 1. 2022 - videokonferenčně 
 
Přítomni: 

1. Lukáš Kettner 7. Vít Kaňkovský (předseda) 

2. Pavel Antonín 8. Tomáš Preininger 

3. Zdeněk Faltus 9. Miloslav Vrzal 

4. Tereza Mašková 10. Libor Kuchyňa 

5. Miroslav Vácha 11. Ivan Kuželka 

6. Radek Černý (místopředseda) 12. Soňa Měrtlová (tajemnice) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Jana Nagyová 2. Ondřej Škoda 

 
Hosté: 

1. Vladimír Novotný (náměstek hejtmana) 

2. Jiřina Marešová (Odborový svaz Zdravotnictví a sociální péče ČR) 

3. Jan Pečinka (Krajská hygienická stanice kraje Vysočina) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Plán činnosti zdravotní komise na rok 2022; 

3. Setkání se zástupcem Krajské hygienické stanice kraje Vysočina; 

4. Vybavení nemocnic polohovatelnými lůžky; 

5. Aktuální epidemiologická situace v Kraji Vysočina; 

6. Diskuze, různé; 

7. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu  
Vít Kaňkovský, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. Sdělil, 
že z důvodu epidemiologické situace bylo jednání svoláno videokonferenčně. 
Přednesl návrh programu jednání a navrhl spojit body programu č. 3 a 5. Takto upravený 
program jednání byl 8 hlasy schválen. K zápisu č. 9/2021 nebyly vzneseny žádné připomínky 
a byl 8 hlasy schválen.  
 
 
2.  Plán činnosti zdravotní komise na rok 2022 
Členové komise obdrželi s předstihem návrh plánu činnosti komise na letošní rok, ke kterému 
vznesli své podněty a připomínky. 
Upravený plán činnosti bude předložen radě kraje ke schválení a členům komise bude rozeslán 
společně se zápisem. 
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V průběhu jednání se připojili členové komise Radek Černý a Ivan Kuželka.  
 
Usnesení 001/01/2022/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
schvaluje 
Plán činnosti Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina pro rok 2022 s navrženými změnami. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
3. Setkání se zástupcem Krajské hygienické stanice kraje Vysočina; Aktuální 
epidemiologická situace v Kraji Vysočina 
Jan Pečinka, ředitel Krajské hygienické stanice kraje Vysočina (KHS KV), seznámil členy komise 
s fungováním KHS KV v době covidu a aktuální epidemiologickou situací. Kraj Vysočina je na 
tom v současné době nejlépe ze všech krajů, ale situace se postupně zhoršuje a lze očekávat 
nárůst počtu případů. K 19. 1. 2022 byla 7denní incidence 529 případů pozitivních osob na 100 
tisíc obyvatel. Nejhorší je situace v okrese Pelhřimov, následuje Havlíčkův Brod, Žďár nad 
Sázavou, Třebíč a Jihlava. Mezi pozitivními případy převažuje varianta omikron. Testování ve 
školách odhalilo v tomto týdnu 401 pozitivních žáků a 38 učitelů. V rámci preventivního testování 
ve firmách bylo zjištěno 250 pozitivních zaměstnanců. KHS KV pomohl nově zavedený 
automatizovaný systém v rámci evidence covid pozitivních osob. 
 
Vladimír Novotný doplnil, že v současné době je nejhorší situace v Praze, Kraj Vysočina je na 
tom nejlépe. Situace v nemocnicích se zlepšuje v rámci celé ČR. V Kraji Vysočina jsou 
v nemocnicích v současné době 3 pacienti na JIP, 9 pacientů na umělé plicní ventilaci a 50 na 
standardních lůžkách. Nejvíce pacientů je hospitalizovaných v Nemocnici Pelhřimov. Některé 
krajské nemocnice zahájily alespoň částečnou elektivní operativu. Ve většině případů se již 
jedná o variantu omikron, odběrové místo Jihlava hlásilo dne 18. 1. 2022 134 pozitivních 
případů, z nichž 128 byla varianta omikron. Dne 19. 1. 2022 bylo 100 pozitivních případů (98 
omikron). Nemocnice již nežádaly pomoc armády, pouze v Nemocnici Havlíčkův Brod budou do 
konce ledna vypomáhat dva vojáci. K dispozici je mobilní odběrový tým, který je připraven na 
základě indikace KHS KV vyrazit na určené místo. Očkování probíhá bez problémů, očekává se 
dodávka nového druhy vakcíny Novavax.  
 
Na základě dotazů členů komise pohovořil Jan Pečinka o personální situaci na KHS KV, 
pracovních karanténách a zajištění ostatních, standardních činností KHS KV v době pandemie.  
 
 
4. Vybavení nemocnic polohovatelnými lůžky  
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
V průběhu jednání se připojil člen komise Pavel Antonín.  
 
Libor Kuchyňa přednesl důvody žádosti o předložení informace o vybavení nemocnic 
polohovatelnými lůžky.  
Členové komise se shodli, že je třeba apelovat na to, aby došlo k výměně všech lůžek, prioritně 
na odděleních geriatrie a následné péče, interních odděleních a odděleních, kde se často 
manipuluje s obézními pacienty.  
Odbor zdravotnictví požádá vedení Nemocnice Pelhřimov o upřesnění a specifikaci jednotlivých 
lůžek.  
 
Usnesení 002/01/2022/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
doporučuje  
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radě kraje intenzivně se zabývat modernizací lůžkového vybavení v nemocnicích Kraje 
Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Diskuze, různé 
Miloslav Vrzal informoval o výpadku centrálního úložiště eReceptů, ke kterému došlo 19. 1. 
2022 a trval více než pět hodin.  
 
Ivan Kuželka požádal o předložení přehledu, kolik zdravotních sester chybí v nemocnicích 
v Kraji Vysočina a případně pokud je možné zjistit, kolik absolventů středních zdravotnických 
škol zůstává po ukončení studia v Kraji Vysočina.  
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 17. 2. 2022 od 15:30. 
 
 
6. Závěr 
Vít Kaňkovský poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
MUDr. Vít Kaňkovský 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 24. 1. 2022. 


